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V roce 2014 startovalo na závodech České jez

decká federace celkem 5168 koní, což je oproti 

raku 2013 (4973) mírný nárůst. Stále nejvíce koní 

startuje ve skokových soutěžích -  3974 (4076 v r. 

2013). V drezurních soutěžích startovalo 1087 koní 

(1079 v roce 2013), ve všestranností 534 (547 v roce 

2013) a v soutěžích spřežení 158 (165 v roce 2013). 

Jak vypadal počet koní v  předešlých letech? V roce 

2012 bylo evidováno 5448 koní, 2011 4814,2010 

4685,2009 4910 a 2008 4601.

(zdroj; Přehled o sportovních koních) 
Foto Michael Motygin

Trošku větší prostor dostal i manželé 
Šimáčkovi a jejich chov v Nebanidch, 
ale uvidíte, že oprávněně...

тс я  и* ife' • Мйй ш ш Ш  ■ sdto. - «iesi Q  n  4>-ì

To m  fcíi&ŕáteäm tosata K ío w t vw«i*a K & m v i tenta (ŕailistaiíé 4 tóän (MS). 

'❖ ьаию.Чх
W V i  Pjv6ra VStartürt lepíJitii vf  í(HÍ»ích na (.iiiiĚ .ni^sLásny-veter

é í

Vtnmřm Svobodů NKhylliWď Bartarj HijhaKM

t Кка ílp lou i Kraair VW®) ís«n vás na pnmě Fnac íjto iý

Jak to  vypadá, když se vypravíte 
s minimem francouzštiny za koňmi do 

Camargue?

FOTOUDÄLOST
Známé tváře, dobrá nálada, krásné 

róby, ale i sedm koní -  na Žofíně 
se bilancovaly úspechy roku 2014, 
a poprvé to  byly s parkúrovými i ty 

dostihové...

PAVO POHÁR 
JEZDECTVÍ 2014

Na žofínské pódium vystoupali i tři nejlepší 
v  Pavo Poháru Jezdectví, nejstarším jezdeckém 
žebříčku v ČR. Skokani, drezuristé i militaristé...

H  @  @  www.jezdectvi.cz @

Nejctenější články za poslední měsíc
-> Koně na Žofíně 2015

-> Jezdecká soustředění zima 2015

-> Společenské akce v sezóně 2014/2015

Nejstedovanější fotogalerie 
za poslední měsíc
-ž Plemenní hřebci 2015 

-> Koně na Žofíně 2015 -  první fotogalerie 

Koně na Žofíně 2015 

-výjimečná společenská událost

SPORT

28 Slovenská paradrezuristka Katharina 
Jobbágyová nejen studuje a jezd í-tro u fla  
si i na záchranu koní v Ind ii...

30 V čem tkví úspěch skokových koní 
s označením „Z"?

34 Blíží se první oficiální ukázka pony-games. 
Jaké má soutěže a pravidla?

33 JUDr. Kateřina Říhová ve funkci
viceprezídentky ČJF pro vzdělávání sice 
stojí trochu v pozadí, neznamená to  však, 
že nevyvíjí aktivitu.

44 Eliška Orctová je  mladá jezdkyně
všestrannosti, o  které určitě ještě hodně 
uslyšíme.

WESTERN

48 Poslední dva díly disciplíny working 
cow horse podrobné popíše fence work 
a kruhy. Zkusíte to  také?

f t ľ S i  c h o v

52 Na začátku připouštěcí sezóny je třeba 
představit plemeníky chovatelské 
veřejnosti, takže není divu, že mnoho 
připouštěcích stanic pořádá ty to  
přehlídky třeba i několikrát. A naši 
zpravodajové nikdy nechybějí..,

RUBRIKY..
6 Kudykam 
8 Společnost 
12 Čeští chovatelé 
20 Fotoudátost

28 Profil
38 Sport v zahraničí 
40 Výcvik 
44 Navštívili jsme

46 Dostihy 
48 Western 
52 Chov
54 Chladnokrevníci
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KONĚ už nemůžu ANI VIDĚT!

DOSTIHY
Dvojnásobný vítěz Českého derby 

Jiří Chaloupka se stal v anketě 
čtenářů jezdcem roku 2014 na 

rovinách. Jaká předsevzetí má před 

sezonou 2015?

Tjark Nagel je  po Christophu Messovi 
druhým uznávaným německým trenérem, 
který předával své cenné rady českým 
jezdcům. Pojďme šije vyslechnout na 
soustředění do Všetic.

PROFIL
Víte, kam odjel na zasloužený důchod známý, nyní 
už valach, TT Mighty Junior? Až za oceán!

CHLADNOKREVNÍCI
Zajímavé využití mají chladnokrevní 

koně Jaroslava Rázka, pomáhají 
nejenom  v  zápřahu, ale i v  sociální 

ob lasti-jak?

ZAJÍMAVOSTI

56 Duben a s ním spojovaný apríl nás přivedl 
na myšlenku, prozkoumat neobvyklá 
jména koní. Budete překvapeni, že mezi 
koňmi se vyskytují gurmáni, pijani, umělci 
i tanečníci...

60 Flegmóna a lymfangitida končetin 
koní patří mezi onemocnění s nejistou 
prognózou.

64 Pojďme jezdit jinak, navrhuje Alice 
Vachtová, autorka otevřeného dopisu,
A jaké jsou další reakce čtenářů?

68 Co by měl mít ve žlabu takový hobby 
kůň? A co je to  vlastně takový hobby kůň?

72 Na pražském Toulcově Dvoře je SRAZ.
A asistují v něm také koně...

74 Národní hřebčín Kladruby je  chudší o dva 
koně pro dánský královský dvůr -  a jaké 
další novinky z Kladrub přišly?

76 Co všechno pomůže procvičit taková 
ohrádka? V kroku, klusu i ve cvalu?

60 Veterina 77 Inzerce
68 Výživa 81 Kupony
74 Aktuálně NN Kladruby n.L 82 Příště
76 Výcvik

KONÍČEK

4 Z pohádkové Loučně pochází milovnice 
dostihů i parkuru čerstvě čtrnáctiletá 
Ulrika Kopřivová.

5 Jak se vyvine nový seriál o sestrách- 
dvojčatech, když obě chodí do jedná 
stáje?

13 Víte, které rostliny jsou pro koně 
jedovaté?

14 Podívejte se s námi pod ruce podkováře 
koní,

+ hrací karty
EQUITRIO

Jasně že apríl... Duben přeci svádí ke 
vtipkování, ne? Takže dnešní název berte jen 
jako legraci -  vždyť teď, na jaře je to právě 
naopak, všichni se těšíme, až sí zase budeme 
moci s těm i našimi „Je to slizoun", „Kdo je 
к večeři" a „Dám si ještě jednu" vyjet do jarní 
prosluněné přírody! Ne, nezbláznila jsem se 
-  to jsou opravdu naši čtyřnozí miláčkové, 
dokonce dost slavní, jak poznáte v aprílovém 
článku Jarmily Mlčouškové Jejich jména jsme 
jen přeložili do češtiny a vřele doporučuji 
článek celý, pro zábavu i poučení. Pobavení 
přinášíme také na stránkách ze Žofína, kde 
poprvé na podium vystoupali také dostiháci. 
Spojení s parkuráky zafungovalo a my jsme 
moc rádi, že do toho s námi kolegové z Do
stihového světa šli. Přijďte se příští rok pře
svědčit i vy!

No a tím jsme asi vyčerpali odlehčená 
témata a přicházíme к těm vážnějším. Není 
žádným tajemstvím, že koně českého chovu 
potřebují podporu, ani že flegmóna je one
mocnění s nejistou prognózou. Někteří naši 
čtenáři zase zareagovali na otevřený dopis 
Alice Vachtové a ona sama přináší první 
díl malého návodu, jak jezdit jinak. A jak 
jezdit dobře a ještě mít dobré výsledky na 
závodech, poradí uznávaný skokový trenér 
Tjark Nagel. Výsledky jeho svěřenců hovoří 
za vše. Optimismus do žil vám vlije handi
capovaná jezdkyně Katka, uvidíte. A třeba 
se podaří naše čtenáře nadchnout i druhé 
Katce, Říhové, která má na starosti vzdělávání 
17 000 členů České jezdecké federace. Pote 
vzdělávání v této organizaci je sice zatím 
spíše jen podmítnuté, ale strašně iehce se 
dá zvorat (promiňte mi to  zemědělské výra- 
zivo). Rozšiřovat našim čtenářům obzory se 
pravidelné snažíme i my. Nikdy nezapome
neme přidat článek o výživě, přestože stejně 
jako třeba v ježdění nebo v chovu platí stále 
stejné základní principy. A přidáváme něco 
navíc -  jaký systém kategorizace jezdců na
stolilo Polsko? Akce „Z" -  to  není zvelebování 
socialistické společnosti, ale pohled pod po
kličku hřebčína Zangersheide a poodhalení 
úspěchu světoznámého chovatele Leona 
Meichiora. Do světa na zkušenou se vydáme 
i za oblíbenými pony-hrami a přiblížíme sí 
pravidla a soutěže...

Prostě název tohoto sloupku opravdu ne
sedí -  je  tu hlavně proto (jak už to  tak chodí), 
aby vzbudil pozornost. Naším krédem spíše 
je -  koně, koně a ještě jednou koně, když ne 
opravdoví, tak alespoň vyobrazení. Ano, na
rážím na plakát, který nyní najdete v každém 
čísle. , j

/ L / ,  лу , ' Krásný duben! 
7 K lena Motyginová

Apropos -  když může kůň nést jméno kdejaké 
sekretářky, nenašel by se chovatel, který by 
svoje hříbátko pojmenoval Šéfredaktorka?
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